

The Admission Brochure of Liaoning Normal University
Online International Chinese Language Teachers Scholarship

辽宁师范大学国际中文教师奖学金 线上授课项目招生简章

为培养合格的海外中文教师，促进各国中文教育的发展，中外语言合作交流中心继续设立国际中文教师奖学金（孔子学院奖学金），并开展线上授课项目，以下简称奖学金。

辽宁师范大学是一所省属重点大学，坐落在中国北方美丽的海滨城市——大连，是辽宁省“双一流”建设“国内高水平大学”重点建设高校。学校积极构建国际合作大平台，已与 23 个国家和地区的 118 所大学、科研机构建立了交流合作关系。每年接收来自 50 多个国家和地区的外国留学生 1000 余人次，并设有汉语水平考试(HSK)考点。

辽宁师范大学欢迎各海外孔子学院、独立设置的孔子课堂、部分汉语考试考点、外国高校汉语师范/中文院系、国外有关中文教学行业组织、中国驻外使(领)馆等(以下简称推荐机构)推荐优秀学生和在职中文教师到辽宁师范大学学习和进修汉语国际教育及相关专业。

For the purpose of cultivating qualified Chinese language teachers and facilitating the promotion of Chinese language and culture, the Center for Language Education and Cooperation will establish the International Chinese Language Teachers (Confucius Institute) Scholarship. Confucius Institutes, independently operated Confucius Classrooms, certain HSK test centers, Chinese language (education) departments of foreign universities, Chinese embassies (consulates) abroad (collectively “recommending institutions”) may recommend outstanding students and currently-employed Chinese language teachers to study International Chinese Language Education or related majors in Chinese universities and colleges (“host universities”).

Located in Dalian, a beautiful coastal city in northern China, Liaoning Normal University (LNU) is one of the key institutions of higher learning in Liaoning Province. Laying great emphasis on exchange on global level, the university has established ties with 118 universities and research institutions in 23 countries and areas. The College of International Education is a secondary college specializing in the training of foreign students and overseas Chinese students. It receives more than 1,000 foreign students from more than 50 countries and regions every year, and has a Chinese language Proficiency Test (HSK) test center

一、项目介绍 Program Introduction

国际中文教师奖学金线上项目分春、秋两个学期入学，根据学生的汉语水平分为初级、中级、高级三个等级，采取小班授课形式，每班学生人数在 20 人左右。每学期授课时间为 18 周，课程设置以语言教学为核心，突出“语言+文化+国际中文教师素养”的教育教学理念。

辽宁师范大学本年度国际中文教师奖学金（孔子学院奖学金）线上授课项目招生类别包括：一学年研修生和一学期研修生。

Online teaching program of International Chinese Teacher Scholarship opens at the beginning of spring and autumn semesters every year. The trainees are classified according to their Chinese proficiency into basic, intermediate or advanced levels, the Students are taught in small-sized classes of about 20 people, focusing on training in listening and speaking.

The International Chinese Language Teachers (Confucius Institute) Scholarship program categories include: One-Academic-Year Study and One-Semester Study

二、资助内容 Scholarship Coverage

奖学金资助内容为学费。

The scholarship covers tuition fee.

三、招生对象 Eligibility

- 1.非中国籍人士;
- 2.身心健康，品学兼优;
- 3.有志于从事中文教育、教学及相关工作;
- 4.年龄为 16-35 周岁。

1. Non-Chinese citizens.

2. In good Physical and mental condition, well performed both academically and behaviorally.

3. Dedicated to work on Chinese language education, teaching or international promotion of Chinese language.

4. 16-35 years old.

四、申请资格 Qualifications

1. 一学年研修生：

2022 年 9 月入学，资助期限为 11 个月。

汉语考试成绩达到 HSK (三级) 180 分，提供 HSKK 成绩者优先。

2. 一学期研修生：

2022 年 9 月或 2023 年 3 月入学，资助期限为 5 个月。

需要具有 HSK 成绩，对级别和分数不做要求。

1 . Scholarship for One-Academic-Year Study

The program commences in September 2022, and provides scholarship for eleven months.

Applicants shall have a minimum score of 180 on HSK test (Level 3), students who provide HSKK results are preferred.

2 . Scholarship for One-Semester Study

The program commences either in September 2022 or March 2023, and provides scholarship of a maximum of five months.

Applicants shall have a HSK score, with no requirements for grades and scores.

五、申请截止日期 Application Deadline

2022 年 6 月 30 日

June 30th, 2022

六、申请材料 Application Documents

1. 电子照片

2. 护照照片页扫描件。

3. HSK、HSKK 成绩报告 (有效期两年) 扫描件。

1. Electronic photo.

2. A scanned copy of passport photo page.

3. A scanned copy of score reports of the HSK and HSKK tests (within the two-year validity).

七、声明 Disclaimer

1. 申请材料不完整或不符合招生条件的，概不受理。
 2. 申请材料弄虚作假，或非本人填写提交的，一经查实，申请资格将被取消。
1. Incomplete or unqualified applications will not be processed.
2. Applicants will be disqualified from application in case of fraudulent application materials or application materials are completed and submitted by someone else.

八、联系方式 Contact Information

辽宁师范大学国际教育学院

地址：辽宁省大连市沙河口区黄河路 850 号

邮编：116021

电话：0411-82158562

电子邮箱：cie925@163.com

College of International Education , Liaoning Normal University

850 Huanghe Road, Shahekou District, Dalian, Liaoning, China

Tel: 0411-82158562

Email: cie925@163.com